
Protokół Nr 42/2023 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 20.02.2023 r. o godz. 

15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska. 

Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 40 i 41. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Kołaczkowo ze współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2022. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok.  

7. Omówienie zmian regulaminu nagrody im. Władysława Stanisława Reymonta za 

szczególne osiągnięcia i działalność na rzecz Gminy Kołaczkowo. 

8. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2023 rok.  

9. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 

2023 - 2030.  

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki Głosowania Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Ad.3 

Protokół z 40 i 41 komisji wspólnej został przyjęty. 

Wyniki Głosowania Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Ad. 4 

Inga Mencel-Pol przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy Kołaczkowo ze współpracy 

z organizacjami pozarządowymi w roku 2022. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad. 5 

Radny Adam Kruszyński przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej.  

Ad. 6 

Radny Wiesław Urbaniak przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji.   

Ad. 7 

Przewodnicząca Danuta Grabowska poinformowała, że regulamin przyznawania nagrody 

imieniem Władysława Stanisława Reymonta został przyjęty uchwałą Rady Gminy Kołaczkowo 

i obowiązuje od 26 maja 2015 roku. Wyjaśniła, że niektóre punkty regulaminu należy zmienić, 

między innymi to, że laureata nagrody wyłania kapituła, w skład której wchodzą laureaci tej 

nagrody. 



Radna Małgorzata Jakubowska stwierdziła, że w ubiegłym roku podczas rozpatrywania 

wniosków było bardzo dużo zbędnych komentarzy. Uważa, że regulamin powinien być 

poddany konsultacjom społecznym. Zaproponowała wprowadzenie następujących zmian 

do regulaminu: 

⎯ powołanie 10-osobowego składu kapituły, do której należeć będą ostatnich 10 

laureatów nagrody 

⎯ załączenie oświadczenia o wyrażeniu zgody kandydata na złożenie wniosku 

⎯ zgoda kandydata na wykorzystanie wizerunku 

⎯ załączenie zdjęcia kandydata do wniosku 

⎯ osoby wybierające laureata nie powinny składać podpisów pod żadnym wnioskiem 

⎯ opracowanie formularza oceny kandydata  

⎯ wręczenie nagrody powinno odbyć się podczas dożynek gminnych 

⎯ w przypadku przyznania nagrody dla organizacji społecznej wniosek powinien określać 

osobę reprezentującą daną organizację. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że kapituła powinna się składać 

z nieparzystej liczby osób tj. 9 lub 11 oraz powinna pracować na spotkaniach organizowanych 

we  własnym gronie. 

Radny Adam Kruszyński dodał, że kapituła powinna obejmować 9 osób ostatnio nagrodzonych. 

Radny Michał Stefański uważa, że kapituła powinna składać się z wszystkich laureatów tej 

nagrody. 

Głosowanie w sprawie liczby osób zasiadających kapitule: 

Wszystkie osoby nagrodzone wchodzą w skład kapituły - Wyniki Głosowania Za: 2, Przeciw: 

0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

9 ostatnich laureatów nagrody - Wyniki Głosowania Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, 

Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Głosowanie w sprawie wręczenia nagrody podczas dożynek gminnych. 

Wyniki Głosowania Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Rada ustaliła, że podejmie uchwałę w sprawie zmiany regulaminu przyznawania nagrody 

Reymonta w zakresie wydłużenia terminu zgłaszania wniosków do dnia 31 maja każdego roku. 

Ad.8 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w budżecie Gminy 

Kołaczkowo na 2022 rok. Projekt uchwały w załączeniu. 

Wójt Teresa Waszak omówiła szczegółowo przesunięcia środków finansowych 

na poszczególne zadania m. in.: 

- odczytała pismo od PSP we Wrześni w sprawie dofinansowania zakupu wyposażenia sali 

edukacyjno-szkoleniowej w wysokości 4.000 zł, 

- środki na remont sali gimnastycznej w SP w Sokolnikach zostały przywrócone, ponieważ 

w ubiegłym roku z powodu problemów ze znalezieniem wykonawcy zadanie nie zostało 

wykonane,  



- zwiększenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury w Kołaczkowie o kwotę 50 000 zł oraz 

dla bibliotek o kwotę 30 000 zł - podczas tworzenia projektu budżetu zostały przeznaczone 

niższe środki. Dotacja zostanie przeznaczona na realizację wydarzeń związanych z 50-leciem 

Gminy Kołaczkowo i organizacją Rajdu Reymontowskiego, 

- zwiększenie planu wydatków na budowę toalet przy świetlicy wiejskiej i remizie OSP 

w  Sokolnikach - są to środki na zabezpieczenie wkładu własnego na realizację zadania 

zgłoszonego do dofinansowania w ramach konkursu Pięknieje Wielkopolska Wieś. 

Radna Ewa Zgolińska zapytała w jakiej wysokości jest kosztorys na budowę toalet. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że projekt jest opracowany na kwotę 300 000 zł i zakłada  

budowę toalety męskiej wraz z prysznicem, jedną toaletę dla osób niepełnosprawnych oraz 

toaletę damską. Jest to zadanie, które będzie realizowane w ramach dofinansowania z Pięknieje 

Wielkopolska Wieś. Maksymalna kwota dofinansowania wynosi 70 000 zł. Zgodnie 

z wymogami projektu konieczne jest zabezpieczenie w budżecie gminy środków 

na wnioskowane zadanie. 

- zadanie pod nazwą budowa ul. Leśnej w Sokolnikach polega na wykupie gruntów w kwocie 

31.000 zł w ramach zamiany działki pod drogę gminną. Pozostałe koszty będą związane 

z wymianą dwóch słupów energetycznych, z powodu zbyt nisko przebiegającej linii 

energetycznej. 

Radny Robert Ptaszyński stwierdził, że nie było planowanych dodatkowych kosztów 

związanych z przesunięciem linii energetycznej. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że droga musi spełniać warunki drogi publicznej. 

Sekretarz Ilona Orakowska dopowiedziała, że wyjazd na drogę leśną będzie utwardzony 

natomiast cała droga będzie drogą gruntową.  

- sołectwo Zieliniec zaplanowało funduszu sołeckim środki na zadanie związane z położeniem 

nakładki na drodze w Zielińcu. Wójt poinformowała, że zadanie nie może być realizowane, 

ponieważ w budżecie Gminy Kołaczkowo nie ma dodatkowych środków na przygotowanie 

projektu na tą drogę.  Zaproponowała, aby sołectwo zmieniło przeznaczenie tych środków. 

- wykup sieci wodociągowej w Borzykowie związane jest z przejęciem wybudowanego przez 

osobę prywatną wodociągu,  

- modernizacja świetlicy wiejskiej w Żydowie – w ubiegłym roku dzięki społecznej pracy 

mieszkańców sołectwa zostały zdemontowane toalety w świetlicy wiejskiej. Pomimo 

zaplanowanych środków w funduszu sołeckim, na zrealizowanie tego zadania należy 

zwiększyć środki z budżetu gminy.  

Ad. 9 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy Kołaczkowo na lata 2023-2030 projekt uchwały w załączeniu.  

Ad.10 

Wójt Teresa Waszak poinformowała, że został rozstrzygnięty przetarg na budowę ul. Szerokiej 

w Kołaczkowie. Wpłynęło 6 ofert, z czego najniższa złożona jest przez Zakład Robót 

Wielobranżowych Kubiaczyk na kwotę 5 461 755,29 zł.  



Skarbnik Danuta Olejniczak dopowiedziała, że na sesji prawdopodobnie zostaną przedstawione 

zmiany w budżecie związane ze zwiększeniem środków na budowę ul. Szerokiej 

w Kołaczkowie. 

Wójt Teresa Waszak poinformowała, że harmonogram prac w Szkole Podstawowej 

w Bieganowie nie jest zagrożony. Natomiast będą musiały być wykonane prace dodatkowe, 

które nie były ujęte w  dokumentacji związanej z termomodernizacją. Obecnie szkoła nie jest 

ogrzewana, w  związku z czym uniósł się parkiet w sali gimnastycznej i w szatniach. Wójt 

zaproponowała, aby rada gminy pojechała na teren budowy i zapoznała się z wykonanymi 

pracami. 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała kiedy będzie ogłoszony przetarg na budowę 

kanalizacji sanitarnej w Grabowie Królewskim i w Bieganowie. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że na to zadanie gmina otrzymała dofinansowanie i będzie 

realizowane.  Dodatkowo gmina  będzie starała się pozyskać kolejne środki na to zadanie. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zgłosiła do naprawy zaniżenie drogi przy aptece 

w Borzykowie, gdzie po opadach deszczu zalewa ulicę. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że jest po rozmowie z Wicestarostą Wrzesińskim 

Waldemarem Grzegorkiem, który obiecał, że zobaczy to miejsce zalewania. Dodała, że odbyły 

się również rozmowy na temat oficyny przy pałacu Reymonta, ale nie podała więcej 

szczegółów.  

Radny Wiesław Urbaniak powiedział, że w Gałęzewicach nie zostały jeszcze wymienione 

wszystkie wodomierze na radiowe. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wymiany liczników wykonawca nie wykonał 

w miejscach w których nie zastał właścicieli  posesji.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że nie otrzymała jeszcze faktury 

za montaż nakładki radiowej na podlicznik.  

Sekretarz Ilona Orakowska odpowiedziała, że zajmie się tym tematem, ponieważ wykonawca 

twierdzi, że faktury zostały dostarczone. 

Radny Wiesław Urbaniak zapytał kiedy będzie remontowany dach na świetlicy wiejskiej 

we Wszemborzu i w Gałęzewicach. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że w marcu zostanie ogłoszony przetarg na budowę 

świetlicy wiejskiej w Grabowie Królewskim, a następnie w kwietniu na remont dachu 

na świetlicach wiejskich. 

Radna Zofia Kominek zgłosiła do uzupełnienia wyrwę w drodze na ul. Piaskowej 

w Borzykowie na wysokości ul. Granicznej oraz przy posesji nr 13. 

Radna Danuta Grabowska zgłosiła do wycięcia krzewy przy drodze ul. Leśna w Sokolnikach. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła         Przewodnicząca Komisji  

Monika Nowak                                         Danuta Grabowska 


